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Přehled zpráv uplynulého dne o klíčových událostech na

Blízkém východě a v severní Africe: Sýrie, Izrael, Turecko,

Írán, Irák, Jemen, Egypt a Saúdská Arábie.

Zprávy ze světových zpravodajských kanálů, arabských a

západních zdrojů, včetně uživatelů sociálních sítí. Recenze

obsahují vojenské mapy, fotografie a videa
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nejvýznamnějších událostí.

Světový potravinový program OSN (WFP) poskytl nouzovou

potravinovou pomoc více než 2 milionům lidí v zemětřesením

postižené Sýrii a Turecku.

„Naše týmy poskytly nouzovou potravinovou pomoc 2,3 milionům

lidí v Turecku a Sýrii,“ napsal ve čtvrtek na Twitteru generální

ředitel organizace David Beasley.

SÝRIE

Sýrie bude na Valném shromáždění OSN hlasovat proti západnímu

protiruskému návrhu rezoluce o Ukrajině, protože tento dokument v

žádném případě nepřispěje k trvalému míru. Uvedl to ve středu stálý

zástupce Arabské republiky u světové organizace Bassam Sabbagh s

projevem na zvláštním zasedání Valného shromáždění věnovanému

ukrajinskému tématu.

„Dnes nám byl předložen další návrh usnesení, který nás rozděluje a

který se týká krize na Ukrajině. Nabízí se otázka, pomůže tento

projekt vyřešit krizi mírovými prostředky? Splňuje projekt přání

všech zainteresovaných stran? Samozřejmě, že ne,“ řekl diplomat.

"Tento projekt je dalším článkem v řadě nevyvážených,

jednostranných, provokativních usnesení, jejichž cílem je hanění

Ruské federace."

Podle Sabbagha spolupředkladatelé rezoluce nesvolávali konzultace,

ale místo toho trvali na tom, aby Valné shromáždění přimělo

přijmout neobjektivní text, který by „v žádném případě nepřispěl k

trvalému míru na Ukrajině“. „Sýrie zcela odmítá všechny pokusy o

použití a manipulaci s institucemi OSN. Současnou verzi návrhu

usnesení odmítáme,“ poznamenal stálý zástupce. Vyzýváme členské

státy OSN, aby uznaly nebezpečí takového neobjektivního textu.

Podporujeme pozměňovací návrhy navržené Běloruskem, které jsou

zaměřeny na řešení základních příčin krize na Ukrajině.
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"Moje delegace bude hlasovat proti návrhu usnesení," uzavřel

Sabbagh.

Krátce před začátkem zasedání byly na webu OSN zveřejněny

pozměňovací návrhy předložené Minskem. Bělorusko navrhuje z

dokumentu odstranit ustanovení, v nichž odpovědnost za zahájení

konfliktu nese Rusko a která ho vyzývají k okamžitému stažení svých

jednotek z Ukrajiny. Dodatky navíc obsahují výzvu k vyjednanému

mírovému urovnání a zákaz dodávek zbraní do Kyjeva. Stálý zástupce

Ruska v OSN Vasilij Něbenzja vyzval země, aby podpořily

navrhované změny a jinak hlasovaly proti rezoluci. 

Ruská federace věří, že rozdíly mezi Sýrií a Tureckem lze překonat,

řekl v rozhovoru pro RIA Novosti náměstek ruského ministra

zahraničí Michail Bogdanov.

„Pokud jde o přítomnost tureckých jednotek v Sýrii, nemáme důvod

zpochybňovat její dočasnost. Turecká strana to uvedla na nejvyšší

úrovni a znovu potvrdila svůj závazek k suverenitě, jednotě a územní

celistvosti SAR. Tato pozice je zakotvena v řadě rusko-tureckých

dokumentů, společných prohlášeních „astanské trojky“,“ řekl

Bogdanov.

Ministerstvo zahraničí hovořilo o koordinaci společné práce Ruska,

Turecka a Sýrie

"Věříme, že rozdíly mezi Damaškem a Ankarou lze překonat, a

budeme i nadále pomáhat stranám při hledání vzájemně přijatelných

řešení v zájmu normalizace mezistátních vztahů mezi nimi a

obnovení tradičního syrsko-tureckého dobrého sousedství," dodal.

V prosinci Rusko hostilo první jednání mezi tureckým a syrským

ministrem obrany po 11 letech. V roce 2011 vypukla v Sýrii občanská

válka. Turecko, které před tímto konfliktem udržovalo úzké vztahy s

Damaškem, se postavilo na stranu odpůrců syrského prezidenta
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Bašára al-Asada. Od té doby jsou vztahy Turecka se Sýrií obtížné.

Obě strany, ale i některá média však v posledních týdnech mluví o

možnosti postupné normalizace.

K vyřešení sporů mezi Ankarou a Damaškem bylo naplánováno

setkání ministrů zahraničí Ruské federace, Sýrie a Turecka. V lednu

turecký ministr zahraničí Mevlut Cavusoglu navrhl, že by se taková

schůzka mohla uskutečnit začátkem února. Později turecký prezident

Tayyip Erdogan připustil, že by se Írán mohl připojit k plánovaným

rozhovorům na nejvyšší úrovni mezi Tureckem, Ruskem a Sýrií.

V současné době se podle Bogdanova připravuje čtyřstranné jednání

ministrů zahraničí Ruské federace, Íránu, Turecka a Sýrie.

Papež František se vyslovil proti sankcím, které brání pomoci

syrskému lidu po zemětřesení. Uvádí to jeho výzva členům delegace

kněží a mnichů ortodoxních východních církví, kterou ve čtvrtek

rozeslala tisková služba Svatého stolce.

"Někteří z vás přišli z dlouho trpící Sýrie." Rád bych vyjádřil svou

blízkost a soucit lidem trpícím válkou a zemětřesením, které si stejně

jako v Turecku vyžádalo velké množství obětí. Tváří v tvář utrpení

nevinných – dětí, žen, celých rodin – vás vyzývám, abyste pro tyto

lidi udělali vše, co je v našich silách, a žádné ohledy a sankce by

neměly bránit potřebné pomoci obyvatelstvu,“ stojí v textu, který

papež nemohl číst kvůli silnému nachlazení.

Biskup z Aleppa Antoine Audeau již dříve poznamenal, že platné

sankce proti Damašku znesnadňují humanitární pomoc dostat se do

Sýrie.

Členské státy EU se dohodly na úpravách sankcí proti Sýrii, které

mají odstranit následky zemětřesení. Uvádí se to ve zprávě

zveřejněné ve čtvrtek na Twitteru na stránce švédského předsednictví

v Radě EU.
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„Po ničivých zemětřesení se členské státy EU dohodly na úpravě

struktury svých sankcí vůči Sýrii, aby usnadnily rychlé dodávky

humanitární pomoci postiženému obyvatelstvu,“ stojí v záznamu.

Obětí přírodní katastrofy se v republice stalo podle syrského

ministerstva zdravotnictví nejméně 1414 lidí, zraněno bylo 2349.

Vzhledem k tomu, že nejvíce byla postižena území nekontrolovaná

Damaškem, mezinárodní nevládní organizace se domnívají, že počet

mrtvých a zraněných je vyšší. 

Arménský ministr zahraničí Ararat Mirzojan se ve čtvrtek během své

návštěvy Damašku setkal se svým syrským protějškem Faisalem

Mikdadem a představil situaci v Náhorním Karabachu poté, co

Ázerbájdžán zablokoval Lačinský koridor. Informovalo o tom tiskové

oddělení ministerstva zahraničí.

„Na programu jednání byly i otázky regionální bezpečnosti. Ararat

Mirzoyan představil Faisalu Mikdadovi podrobnosti o humanitární

krizi, která vznikla v Náhorním Karabachu v důsledku zablokování

Lachinského koridoru Ázerbájdžánem,“ píše se ve zprávě.

Ararat Mirzoyan vyjádřil soustrast svému kolegovi a přátelskému

lidu Sýrie v souvislosti s ničivým zemětřesením, ke kterému došlo 6.

února, a vyjádřil podporu Arménii a arménskému lidu. Arménský

ministr zahraničí v této souvislosti poznamenal, že záchranné týmy

vyslané arménskou vládou byly v Sýrii mezi prvními, a dodal, že z

Arménie již byly odeslány tři zásilky humanitární pomoci do regionů

postižených přírodní katastrofou.
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Watch Video At: https://youtu.be/r8N_09mb4F4

Watch Video At: https://youtu.be/yvYE46tr6LM

https://youtu.be/r8N_09mb4F4
https://youtu.be/yvYE46tr6LM


7/50

Watch Video At: https://youtu.be/KlYRqdGgOQk

Prezident Bashar al-Assad: Syrští Arméni jsou nedílnou součástí

syrské identity.

Watch Video At: https://youtu.be/rVKSfUyLSWU

Syrské ministerstvo zahraničí vydalo ve čtvrtek prohlášení, ve kterém

upozornilo mezinárodní společenství na brutální akce Izraele proti

palestinskému obyvatelstvu na Západním břehu Jordánu.

https://youtu.be/KlYRqdGgOQk
https://youtu.be/rVKSfUyLSWU
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"Sýrie odsuzuje represe izraelských okupačních úřadů, v jejichž

důsledku bylo ve městě Nábulus zabito 11 Palestinců a více než 100

zraněno," uvedlo ministerstvo zahraničí Arabské republiky v

prohlášení, které citovala agentura SANA. agentura.

„Rada bezpečnosti OSN musí reagovat na masakr v Nábulusu, který

provedli izraelští vojáci,“ zdůrazňuje dokument. "Zabíjení

bezbranných civilistů na okupovaném území je flagrantním

porušením Všeobecné deklarace lidských práv a mezinárodního

humanitárního práva."

Jak je uvedeno v prohlášení, Sýrie „podporuje spravedlivý boj

palestinského lidu za svobodu a zřízení nezávislého státu s

východním Jeruzalémem jako hlavním městem“.

Ve středu bylo při operaci izraelských bezpečnostních sil v Nábulusu

zabito nejméně 11 lidí a více než 100 zraněno. Jak informovala

palestinská agentura WAFA, izraelská armáda vtrhla do čtvrtí

Starého města, arabští obyvatelé tam žijící se jim postavili na odpor .

Izraelci zahájili palbu a použili proti Arabům omračující granáty.

Jak informovala tisková služba Izraelských obranných sil,

bezpečnostní síly zneškodnily tři členy radikální palestinské skupiny,

na izraelské straně nebyly žádné ztráty. 

Přílet dvou emirátských letadel, snících o pomoci obětem

zemětřesení.
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Watch Video At: https://youtu.be/8QOcaiIorQY

Konvoj s humanitární pomocí z Damašku obětem zemětřesení v

Aleppu a Latakii.

Watch Video At: https://youtu.be/y3uMyJ7Udg4

Odklízení sutin v oblasti v Aleppu.

https://youtu.be/8QOcaiIorQY
https://youtu.be/y3uMyJ7Udg4
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Watch Video At: https://youtu.be/fdHqmjBu4Xw

V Aleppu bylo technicky zkontrolováno více než 13 000 budov.

Watch Video At: https://youtu.be/2gRUXYMVP70

Druhý pluk syrských zpravodajských důstojníků poskytuje

potravinovou pomoc a oblečení obětem zemětřesení v Aleppu.

https://youtu.be/fdHqmjBu4Xw
https://youtu.be/2gRUXYMVP70
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Watch Video At: https://youtu.be/Zvd3AaMEn5o

Turecká národní zpravodajská organizace zabila v Sýrii muže, který

sehrál klíčovou roli při organizování teroristického útoku v Istanbulu

loni v listopadu. Oznámila to v pátek televizní stanice Haberturk.

Zpravodajští důstojníci podle něj provedli speciální operaci v oblasti

syrského pohraničního města Al-Qamishli. Neutralizovali Khalila

Menjiho, který podle zprávy „sehrál klíčovou roli při plánování a

provádění bombardování“ v Istanbulu. Úřady tvrdí, že Menji byl v Al-

Qamishli pod ochranou členů Kurdské strany pracujících (PKK) a její

syrské odnože („Síly lidové sebeobrany“), které Ankara uznala za

teroristy.

V důsledku výbuchu v Istanbulu z 13. listopadu loňského roku bylo

zabito šest lidí a více než 80 bylo zraněno. V rámci vyšetřování bylo

zadrženo více než 60 osob, více než 20 bylo zatčeno soudním

příkazem, včetně pachatele teroristického činu. Podle vyšetřovatelů

se na explozi podílela PKK. 

Zaměstnanci regionální divize FSB Ruska zadrželi v Kirovské oblasti

muže, kteří jsou podezřelí ze spoluúčasti na teroristické organizaci.

https://youtu.be/Zvd3AaMEn5o
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Působí na území Syrské arabské republiky a jmenuje se „Hayat

Tahrir ash-Sham“. V Rusku byla tato organizace před více než dvěma

lety uznána za nebezpečnou a zakázána. Jednání o žalobě

generálního prokurátora Ruské federace se konalo u Nejvyššího

soudu dne 4. června 2020 za zavřenými dveřmi.

Podle vyšetřování, které bylo zahájeno na základě materiálů FSB

Ruska, ti podezřelí z napomáhání zakázané organizaci pracovali

podle pokynů, které jim dodali funkcionáři teroristické organizace.

Muži převedli peníze ozbrojencům žijícím v části Sýrie pod jejich

kontrolou. Tyto prostředky byly použity na nákup zbraní, střeliva a

dopravu.

IZRAEL

Izrael podporuje suverenitu a územní celistvost Ukrajiny a počítá s

ukončením tamních bojů. Uvedl to v pátek ministr zahraničí

židovského státu Eli Cohen.

„Během mé nedávné návštěvy Kyjeva a Buchy jsem byl svědkem

hrozných následků války na Ukrajině. Dnes znovu potvrzuji

izraelskou podporu suverenitě a územní celistvosti Ukrajiny a jeho

solidaritu s ukrajinským lidem na pozadí naší podpory četných

ukrajinských rezolucí v OSN a dalších mezinárodních organizacích.

Izraelský lid doufá v konec války,“ napsal ministr na Twitteru.

16. února Cohen navštívil Kyjev. Jednalo se o první návštěvu vysoce

postaveného izraelského představitele na Ukrajině od vypuknutí

nepřátelství v této zemi. Ministr se tam setkal s ukrajinským

protějškem Dmitrijem Kulebou a prezidentem Volodymyrem

Zelenským a slíbil jim, že budou nadále poskytovat humanitární

pomoc. 

Izrael rozšiřuje pomoc Ukrajině, mimo jiné prostřednictvím

společného vývoje systému včasného varování před raketovými útoky

a prováděním projektů v oblasti zdravotnictví. Uvedl to ve středu
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stálý zástupce židovského státu při OSN Gilad Erdan při projevu na

zvláštním zasedání Valného shromáždění věnovanému ukrajinskému

tématu.

"Teď není čas zastavit naši pomoc." To je přesně závazek, který Izrael

projevil minulý týden návštěvou ministra zahraničí na Ukrajině, řekl.

"Izrael je i nadále pevně odhodlán pokračovat v naší podpoře

Ukrajině a dokonce ji rozšiřovat prostřednictvím špičkových projektů

ve zdravotnictví, civilní infrastruktuře na Ukrajině a pomoci vyvinout

inteligentní systém včasného varování, který by zachránil životy před

raketovými útoky."

Podle diplomata jeho země ve svých nemocnicích léčí ukrajinské děti

s rakovinou a zraněným vojákům pomáhá protetikou. 

Po schůzce arabské skupiny v OSN zástupce Palestiny Rijád Mansúr

v prohlášení pro Al-Džazíru uvedl, že pokračují snahy požádat Radu,

aby přijala opatření, včetně uspořádání veřejného setkání k

projednání izraelských útoků a poskytnutí ochrany. pro okupované

palestinské civilisty.

Watch Video At: https://youtu.be/o3hwNuGWBBI

https://youtu.be/o3hwNuGWBBI
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Palestinská samospráva se může stáhnout z bezpečnostního summitu

s USA, Izraelem, Jordánskem a Egyptem po nedávné izraelské

operaci v Nábulusu, která zabila nejméně 11 lidí. Informoval o tom ve

čtvrtek portál Axios s odvoláním na zdroje.

Palestinská strana tvrdí, že středeční izraelská operace ve městě

Nábulus na Západním břehu byla porušením dohod uzavřených o

víkendu, které zahrnovaly izraelský závazek omezit nálety v

palestinských městech.

Palestinci požadují od Spojených států a Izraele ujištění, že všechna

jednostranná opatření, jako jsou invaze IDF, demolice a budování

osad, budou zastavena, uvedly zdroje. Pouze za takových okolností se

Palestina zúčastní summitu plánovaného na neděli 26. února.

Palestinská samospráva také hrozí, že obnoví své úsilí o to, aby Rada

bezpečnosti OSN hlasovala o rezoluci vyzývající mezinárodní

společenství k ochraně palestinského lidu.

Spojené státy zase vyvíjejí tlak na palestinskou stranu a snaží se ji

přimět k účasti. V opačném případě bude summit pravděpodobně

zrušen. Šéf izraelské národní bezpečnostní rady Tzachi Khanegbi

portálu komentář neposkytl.

Bezpečnostní summit naplánovaný na neděli má formalizovat

dohody nedávno uzavřené mezi Izraelem a Palestinci.

22. února během operace izraelských bezpečnostních sil v Nábulusu

bylo zabito nejméně 11 lidí a zraněno více než 100. Jak informovala

palestinská agentura WAFA, izraelská armáda vtrhla do čtvrtí

Starého města, arabští obyvatelé tam žijící jim vzdorovali. Izraelci

zahájili palbu a použili proti Arabům omračující granáty. Jak

informovala tisková služba Izraelských obranných sil, bezpečnostní

síly zneškodnily tři členy radikální palestinské skupiny, na izraelské

straně nebyly žádné ztráty. 
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Administrativa Spojených států se obává, že operace izraelských

bezpečnostních sil ve městě Nábulus na západním břehu řeky Jordán

by mohla podkopat úsilí o vyřešení blízkovýchodního konfliktu. Na

pravidelném brífinku pro novináře to ve středu oznámil šéf tiskové

služby ministerstva zahraničí Ned Price.

Washington je podle něj „extrémně znepokojen mírou násilí v Izraeli

a na Západním břehu Jordánu“, kde operace IDF probíhá.

„Uvědomujeme si skutečné bezpečnostní výzvy, kterým Izrael čelí.

Zároveň jsme hluboce znepokojeni velkým počtem obětí a zraněných

mezi civilisty,“ zdůraznil diplomat. Zástupci amerických úřadů podle

něj v minulých dnech jednali se stranami konfliktu, aby „zabránili

dalšímu násilí“.

"Jsme hluboce znepokojeni tím, že důsledky probíhající operace by

mohly vést k tomu, že snahy o obnovení klidu pro Izraelce i

Palestince budou anulovány," řekl Price.

To, co se děje v regionu, podle něj „upozorňuje na naléhavou potřebu

spolupráce obou stran na zlepšení bezpečnostní situace na Západním

břehu“.

„Vyzýváme také všechny strany, aby se zdržely akcí, které podněcují

napětí, jako je podněcování k násilí, vyhánění rodin z jejich domovů,

demolice budov, rozšiřování osad a legalizace základen. Izraelci a

Palestinci, jak neustále říkáme, si stejně zaslouží žít v bezpečí a

míru,“ dodal diplomat.

Americké úřady vítají rozhodnutí Ománu otevřít svůj vzdušný

prostor všem národním dopravcům, včetně izraelských aerolinek,

kterým bylo dříve zakázáno létat nad sultanátem.

„Tento historický krok završuje proces zahájený loni během návštěvy

prezidenta [USA Joea] Bidena na Blízkém východě, kdy Saúdská

Arábie podobně otevřela svůj vzdušný prostor všem civilním

letadlům. Prohlášení Ománu podporuje vizi prezidenta Bidena o
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integrovanějším, stabilnějším a prosperujícím Blízkém východě,

který je životně důležitý pro bezpečnost a prosperitu Američanů a

našich partnerů v regionu,“ uvedl ve čtvrtek v písemném prohlášení

Bely, mluvčí Národní bezpečnostní rady (NSC). Domov Adrianne

Watsonové.

„Spojené státy s radostí podporují tyto snahy po několik měsíců

klidné diplomatické angažovanosti,“ dodala. 

Rozhodnutí Ománu otevřít vzdušný prostor sultanátu všem

dopravcům výrazně usnadní izraelským společnostem létat na Dálný

východ a Izrael se stane hlavním tranzitním bodem mezi Evropou a

Asií. Tento názor ve čtvrtek vyjádřil premiér židovského státu

Benjamin Netanjahu.

„Dálný východ není tak daleko a nebe už není limitem. Toto je den

skvělých zpráv pro izraelské letectví. Izrael se ve skutečnosti stal

hlavním tranzitním bodem mezi Asií a Evropou, “uvedl premiér,

jehož slova rozesílala jeho kancelář.

Netanjahu zdůraznil, že Izrael již dlouho vyjednává se sousedními

zeměmi o otevření jejich nebe izraelským dopravcům. „Pracovali

jsme na otevření vzdušného prostoru, nejprve nad Saúdskou Arábií a

od roku 2018, kdy jsem navštívil Omán, přidat Omán sem, abychom

mohli letět přímo do Indie a dále do Austrálie. Toho bylo dnes

dosaženo po značném úsilí, včetně úsilí vynaloženého v posledních

měsících. To je dobrá zpráva – Izrael se otevírá Východu v

bezprecedentním měřítku,“ prohlásil šéf izraelské vlády.

V pátek se v Tel Avivu konalo shromáždění na podporu Ruska. Jeho

účastníci se postavili proti neonacismu, politice kyjevských úřadů a

dodávkám zbraní na Ukrajinu, uvádí zpravodaj TASS.

Akci zorganizovala místní veřejná organizace „Izraelské

protinacistické hnutí“. První část demonstrace se konala v blízkosti

ruské ambasády, poté demonstranti pochodovali po nábřeží k
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nedalekému americkému konzulátu (velvyslanectví této země je od

roku 2018 přesunuto do Jeruzaléma), kde proběhla druhá část

demonstrace místo.

„Nejprve jsme přišli na ruskou ambasádu, abychom jim poděkovali

za to, že bojují proti fašistům a neonacistům, kteří jsou na území

Ukrajiny, za to, že Rusko brání Donbas a obyvatele Donbasu, kteří

kvůli tomu velmi trpěli. těchto devět let,“ řekl Dmitrij Trapirov, šéf

protinacistického hnutí, zpravodaji agentury TASS.

Rozhodnutí uspořádat druhou část shromáždění před americkým

konzulátem v Tel Avivu je podle něj způsobeno tím, že Spojené státy

jsou „jednou z těch zemí, které dodávají zbraně nešťastné, chudé

Ukrajině, kde lidé jsou úplně oklamaní a nemohou pochopit, co se s

nimi děje." „A oni sami je zabíjejí rukama, do posledního Ukrajince,

jak řekl jeden známý americký generál. Proto jsme jim přišli vyjádřit

své rozhořčení, “dodal Trapirov.

Protestující vyrazili do akce s vlajkami Ruska, Izraele, lidových

republik Donbass, k vidění byly i běloruské a čečenské vlajky a

prapor vítězství. "Fašismus neprojde!" a "Rusko!" - taková hesla

skandovali demonstranti častěji než ostatní. Akci doprovázela

vlastenecká hudba a písně válečných let, publikum sborově zazpívalo

„Kaťušu“ a společně zazněly také hymny Ruska a Izraele.

Aktivisté ve svých projevech odsoudili politiku Kyjeva a

Washingtonu, připomněli agresivní akce Spojených států proti Libyi,

Sýrii a Jugoslávii, zvěrstva Bandery a nacistů na Židech během Velké

vlastenecké války. Rovněž se postavili proti dodávkám zbraní

ukrajinské straně a vyzvali izraelské úřady, které se stále omezují na

humanitární pomoc Kyjevu, aby nenásledovaly západní země touto

cestou.

Poklidný průběh shromáždění se čas od času pokusili narušit někteří

kolemjdoucí, kteří vyjadřovali jiný politický pohled na dění kolem

Ukrajiny. Tyto incidenty byly promptně potlačeny izraelskou policií,
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která zajistila pořádek na akci, demonstranti se snažili nepodléhat

provokaci. Shromáždění skončilo bez incidentů. 

Noční protesty v palestinských městech v reakci na výzvu skupiny

Lions' Den.

Watch Video At: https://youtu.be/etl2g6w9_Ps

Watch Video At: https://youtu.be/pUSx_F8GlUo

Generální stávka v Palestině na památku obětí masakru v Nábulusu

https://youtu.be/etl2g6w9_Ps
https://youtu.be/pUSx_F8GlUo
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Watch Video At: https://youtu.be/6ucCi-W3Z3A

Izraelské síly zaútočily na město Silwan v Jeruzalémě během střetů

plynových granátů s Palestinci, kteří odsoudili izraelské zločiny v

Nábulusu, zatímco pochodovali a požadovali odpovědnost.

Watch Video At: https://youtu.be/_LtPAHb2HHQ

Izraelská vláda v pátek schválila státní rozpočet na roky 2023 a 2024.

Oznámil to úřad předsedy vlády židovského státu Benjamina

Netanjahua.

https://youtu.be/6ucCi-W3Z3A
https://youtu.be/_LtPAHb2HHQ
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„Chci poděkovat ministrům a všem, kteří s tímto úkolem

(schvalování rozpočtu) pomáhali, především ministru financí

[Bezalel Smotrich]. Izraelská ekonomika je silná a stabilní. S plnou

podporou ministrů je dnes ještě silnější, “Netanjahuův úřad rozeslal

prohlášení, která učinil v pátek na zasedání vlády po schválení

hlavního finančního zákona země.

Radio Kan uvádí, že rozpočet Izraele na rok 2023 bude 484 miliard

šekelů (asi 132 miliard dolarů) a na rok 2024 - 513 miliard šekelů (asi

140 miliard dolarů). Do 23. března včetně musí státní rozpočet

schválit v prvním čtení Knesset (parlament země), 30. dubna je

plánováno zahájení projednávání hlavního finančního zákona v

parlamentních komisích. 29. května musí být ve druhém a posledním

třetím čtení schválen rozpočtový zákon, upozorňuje rozhlas. 

Watch Video At: https://youtu.be/PJZDuLpXR0Y

Z pásma Gazy bylo ve čtvrtek odpáleno šest raket, pět z nich zachytil

izraelský systém protivzdušné obrany (ADS) a další dopadla na

otevřené prostranství. Informovala o tom tisková služba Izraelských

obranných sil na Twitteru.

https://youtu.be/PJZDuLpXR0Y
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„Po oznámení aktivace varovného systému bylo zaznamenáno šest

raketových startů z pásma Gazy proti Izraeli. Systém protivzdušné

obrany zachytil pět raket, další spadla do otevřeného prostoru,

“uvádí se v prohlášení.

Již dříve bylo hlášeno, že náletové sirény se rozezněly v Aškelonu,

Sderotu a oblastech poblíž pásma Gazy na jihu Izraele. 

Izraelské stíhačky ve čtvrtek v reakci na raketovou palbu na území

židovského státu zaútočily na vojenský komplex se zbrojním skladem

a dílnou na výrobu zbraní radikální palestinské organizace Hamas na

severu a ve středu pásma Gazy. Informovala o tom armádní tisková

služba.

„Stíhačky ve čtvrtek zaútočily na továrnu na výrobu zbraní ve

vlastnictví teroristické organizace Hamas, která se nachází v

centrální části pásma Gazy. Ve stejnou dobu byl zasažen vojenský

areál teroristické organizace Hamas v severní části pásma Gazy, který

byl také využíván jako sklad námořních zbraní, “uvádí se v

prohlášení. "Údery byly provedeny v reakci na raketovou palbu na

izraelské území z pásma Gazy dnes večer," uvedla tisková služba.

Izraelská armáda dříve ve čtvrtek uvedla, že sirény náletu se

rozezněly ve městech Aškelon a Sderot na jihu země poté, co „z

pásma Gazy bylo vypáleno šest raket směrem na izraelské území“.

Podle armády „zachytily systémy protivzdušné obrany pět raket,

jedna raketa spadla do neobydlené oblasti“.
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Watch Video At: https://youtu.be/Pg9qEKLf6_4

Izraelská armáda ve čtvrtek zaútočila na pásmo Gazy.

Uvádí se to ve zprávě zveřejněné na stránce tiskové služby

Izraelských obranných sil (IDF) na Twitteru.

"IDF v současnosti útočí na pásmo Gazy." Podrobnosti později,“ píše

se v textu.

Dříve bylo z pásma Gazy odpáleno šest raket   , pět z nich bylo

zachyceno izraelským systémem protivzdušné obrany a další spadla

na otevřené prostranství. 

IDF provádí cvičení s použitím bojových letadel, raketových granátů,

tanků, kulometů, buldozerů a různých mechanismů nad

palestinskými domy a vesnicemi, zejména v oblasti Masafer Yatta.

https://youtu.be/Pg9qEKLf6_4
https://tass.ru/mezhdunarodnaya-panorama/17124837
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Watch Video At: https://youtu.be/z8Yg9K6b7b8

ÍRÁN

Írán očekává, že se Ukrajina zdrží provokací proti němu a projeví

profesionalitu v mezinárodních vztazích, uvedl mluvčí ministerstva

zahraničí islámské republiky Násir Kanaani v rozhovoru pro RIA

Novosti.

"Doufáme, že <...> Ukrajina se zdrží diskusí o provokativních a

citlivých tématech spojených s Íránem v médiích a bude ke vztahům

mezi oběma zeměmi přistupovat profesionálně," řekl.

Diplomat poznamenal, že Teherán a Kyjev mají přátelské vztahy, ale

jejich kvalita klesla kvůli ukrajinské krizi a skutečnosti, že kyjevské

úřady byly „pod vlivem politického přístupu a tlaku západních zemí“.

Írán přesto počítá s normalizací vztahů, dodal.

Politické vazby jsou obousměrnou ulicí, řekl Kanaani, ale

kontraproduktivní postoj některých ukrajinských politiků vyjádřený

v médiích nepomáhá vyřešit nedorozumění.

Ukrajina, stejně jako ty země, které tvrdí, že Írán údajně podporuje

Moskvu dodávkami zbraní, o tom zatím neposkytly přesvědčivé

důkazy, řekl mluvčí íránského ministerstva zahraničí Násir Kanaani v

https://youtu.be/z8Yg9K6b7b8
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rozhovoru pro RIA Novosti.

„Íránští žalobci a ti, kteří tvrdí, že Írán podporuje jednu ze stran

konfliktu zbraněmi – podle jejich názoru podporuje Rusko proti

Ukrajině – zatím v tomto ohledu neposkytli žádné přesvědčivé

důkazy a směrodatné dokumenty. Tyto dokumenty nebyly

poskytnuty ani na společném zasedání komise technických

specialistů z Íránu a Ukrajiny, které se konalo v Ománu (v listopadu

2022),“ uvedl Kanaani.

Vrtulník s íránským ministrem sportu Seyyedem Hamídem Sajjadi

Hazavehem se ve čtvrtek zřítil při přistávání ve městě Baft na jihu

země. Informovala o tom agentura IRNA s odvoláním na očité

svědky.

Vrtulník podle nich při přistávání nezvládl řízení. Ministr je údajně

ve stabilizovaném stavu a on a další cestující byli převezeni do

nemocnice s lehkými zraněními.

"Ve vrtulníku s ministrem sportu bylo 12 cestujících, kteří byli při

nehodě zraněni," řekl IRNA Mohammad Mehdi Fadakar, guvernér

jihovýchodní provincie Kerman. "Jejich stav je stabilizovaný."

Později agentura uvedla, že íránský ministr sportu byl převezen do

nemocnice ve městě Kerman s krvácením do mozku.

Očití svědci také uvedli, že ministr byl v uspokojivém stavu, jeden

nebo dva cestující byli vážněji zraněni, uvádí agentura. 

Ismail Ahmadi, poradce íránského ministra sportu, zemřel ve čtvrtek

při havárii vrtulníku ve městě Baft na jihu země. Informovala o tom

agentura IRNA s odvoláním na zdroje z nemocnice.

Mluvčí Kermanské společnosti Červeného půlměsíce Tasnimu řekl,

že „při tomto incidentu bylo zraněno 16 lidí, včetně 12 cestujících a

čtyř členů posádky“. Poznamenal také, že vrtulník „spadl z výšky 10

až 15 metrů“.
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Íránský ministr sportu Seyyed Hamid Sajjadi Hazave, který se ve

čtvrtek zranil při havárii vrtulníku na jihu země, byl převezen do

nemocnice v Kermánu s krvácením do mozku. Agentuře IRNA to

oznámil šéf záchranné služby Kerman. Další podrobnosti nejsou

uvedeny.

Návštěva íránského ministra zahraničí Hosseina Amira Abdollahiana

v Rusku se připravuje, řekl RIA Novosti na ruském ministerstvu

zahraničí.

"Návštěva se připravuje," uvedlo oddělení bez udání podrobností.

Oficiální představitel íránského ministerstva zahraničí Nasser

Kanaani již dříve agentuře RIA Novosti řekl, že šéf íránského

oddělení plánuje v blízké budoucnosti navštívit Ruskou federaci.

IRÁK

Návrh státního rozpočtu Iráku na letošní rok počítá s cenou ropy 55-

60 dolarů za barel. Oznámil to v pátek Ali Saadoun al-Lami, člen

výboru pro ropu a plyn Rady zástupců (parlamentu) země.

"Irácká vláda bude o této možnosti rozpočtu diskutovat na svém

zasedání, které se má konat příští úterý," řekl al-Lami, citovaný

Shafaq News. Jak zdůraznil poslanec iráckého parlamentu, "kabinet

ministrů zváží cenu 55-60 dolarů za barel, aby ji zahrnul do návrhu

nového státního rozpočtu."

Státní rozpočet Iráku v roce 2022 nebyl přijat vládou ani schválen

Radou reprezentantů kvůli napjaté politické situaci v zemi po

parlamentních volbách na podzim 2021. Iráčtí politici se v průběhu

roku nedokázali shodnout na složení nové vlády a prezidentského

kandidáta. Projevy příznivců stranických bloků opakovaně přerostly

ve střety s použitím střelných zbraní. Svého vrcholu dosáhly koncem

srpna – začátkem září loňského roku, kdy desítky lidí zemřely a

stovky byly zraněny v důsledku ozbrojených potyček v Bagdádu a

iráckých provinciích.
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Na podzim roku 2022 se parlamentu podařilo zvolit iráckým

prezidentem Abdela Latifa Rašída, který předsedou vlády jmenoval

Mohammeda al-Sudaniho. Nový šéf kabinetu slíbil, že sestaví vládu z

profesionálů a návrh rozpočtu předloží ke schválení Radě

reprezentantů co nejdříve.

Hlavním zdrojem finančních příjmů do rozpočtu Iráku jsou výnosy z

prodeje ropy na světovém trhu. V současnosti země vyváží něco přes

100 milionů barelů měsíčně a příjmy z prodeje irácké ropy jsou

zhruba 8 miliard dolarů měsíčně. Koncem listopadu loňského roku

oznámila irácká státní ropná společnost Somo záměr letos zvýšit

export ropy o 250 tisíc barelů denně. Jak je uvedeno v prohlášení

státního podniku, Irák plánuje na začátku druhé poloviny příštího

roku zvýšit export o 250 tisíc barelů denně - až na 3 miliony 600 tisíc

barelů denně. 

Irácká centrální banka oznámila, že plánuje umožnit přímé

vypořádání jüanu pro obchod s Čínou. Stalo se tak poté, co další

velké ekonomiky na Blízkém východě, jako je Saúdská Arábie a

Spojené arabské emiráty, prozkoumaly možnost používat při

obchodování jiné měny než americký dolar.

Dovoz z Číny do Iráku bude poprvé financován v jüanech, protože

dříve se platilo pouze v dolarech. Tato opatření se však nebudou

vztahovat na obchod s ropou, přestože Bagdád je druhým největším

producentem v OPEC.

Význam jüanu celosvětově roste, přičemž podíl jüanu na globálním

trhu financování obchodu se v prosinci 2022 téměř zdvojnásobil na

3,91 procenta, podle společnosti Society for Worldwide Interbank

Financial Telecommunication (SWIFT).

Odklon od dolaru v mezinárodních zúčtováních je trendem

sledovaným zeměmi BRICS a některými jejich partnery. Iniciátory

tohoto procesu byly Rusko a Čína, které považují dedolarizaci za

způsob, jak zajistit bezpečnost svých ekonomik.
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Irácká bezpečnostní služba oznámila likvidaci pěti teroristů ISIS v

důsledku leteckého útoku v provincii Salah al-Din v centru země.

Podle zpráv iráckých médií se letectvu po pečlivém sledování a

plánování bezpečnostních operací podařilo zabít pět ozbrojenců při

leteckém útoku na jejich úkryty na okraji oblasti Wadi al-Azim.

Včera irácká armáda zadržela dva teroristy v Kirkúku.

Watch Video At: https://youtu.be/URaozAUfQYk

EGYPT

Egyptský prezident Abdel Fattah el-Sisi ve čtvrtek v telefonickém

rozhovoru se svým ukrajinským protějškem Volodymyrem

Zelenským znovu potvrdil, že Káhira podporuje veškeré úsilí

zaměřené na dosažení mírového urovnání konfliktu na Ukrajině.

Podle oficiálního zástupce hlavy státu Ahmeda Fahmyho se rozhovor

uskutečnil z iniciativy ukrajinské strany.

„Prezident znovu potvrdil podporu Egypta všem akcím směřujícím k

vyřešení situace a pokroku v úsilí o mírové řešení konfliktu s cílem

vyhnout se krveprolití a vydláždit cestu k míru, a zdůraznil

připravenost Egypta nadále vyvíjet nezbytné úsilí v tomto směru. ,“

https://youtu.be/URaozAUfQYk
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uvedl mluvčí v rozšířeném prohlášení. as-Sisi. Zelenskyj podle něj

vysoce ocenil pozici Káhiry a upozornil na její „vlivnou roli na

regionální a mezinárodní úrovni“.

Strany diskutovaly o otázkách souvisejících s potravinovou

bezpečností a také o prodloužení „dohody o obilí“. Al-Sisi upozornil

Zelenského na „mimořádnou důležitost stability světových

potravinových trhů“, uvedla kancelář egyptského vůdce. 

Centrum pro lidská práva Al-Shehab obvinilo egyptské úřady z

masivního porušování práv zadržovaných ve věznici Badr 3.

Středisko pro lidská práva uvedlo, že egyptské úřady po dobu sedmi

let neústupně zakazovaly rodinám navštěvovat jejich zadržené rodiny

a varovaly, že řada zadržených spáchalo sebevraždu v důsledku

zneužití. Středisko pro lidská práva dodalo, že vězni uvnitř kolonie

vstoupili do stávky na protest proti špatným podmínkám zadržování,

kterým vězeňská správa čelila ještě větší svévoli a násilí. Středisko

pro lidská práva potvrdilo, že generální vůdce „Bratrstva“ vyhlásil

totální stávku v souvislosti se špatným zacházením ze strany

vězeňské správy a odmítnutím odpovědět na něj tím, že šel do

nemocnice a bránil mu v účasti na schůzích před státní zastupitelství.

Watch Video At: https://youtu.be/q_GHlB8W4H8

https://youtu.be/q_GHlB8W4H8
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Objem dodávek ruského obilí do Egypta v poslední době vzrostl i

přes sankce uvalené západními zeměmi na Rusko. V pátek to oznámil

velvyslanec Ruské federace při ARE Georgij Borisenko.

„Navzdory překážkám, které Západ stále vytváří tím, že přichází s

novými sankcemi, Rusko svědomitě plní všechny smlouvy o zasílání

obilí do Afriky a na Blízký východ,“ řekl ruský velvyslanec. Podle něj

se „dodávky ruské pšenice do Egypta dokonce hodně zvýšily a my

jsme rádi, že můžeme našim egyptským přátelům pomoci zajistit

jejich potravinovou bezpečnost“.

Borisenko se dotkl tématu zemědělských dodávek, které je pro Egypt

relevantní, a vysvětlil, že důvodem loňské potravinové krize „byly

západní sankce uvalené proti Rusku“. "Byli to oni," dodal ruský

velvyslanec v Egyptě, "co vedlo k selhání v řetězcích mnoha dodávek,

včetně potravin."

Borisenko připomněl zákaz Západu jeho lodím vplouvat do ruských

přístavů, i když podle něj „to byla velkokapacitní západní flotila,

která dříve přepravovala většinu obilí“. "Zároveň," zdůraznil

velvyslanec, "byl ruským dopravcům odepřen přístup do evropských

přístavů, takže je dokonce nemožné doplnit sladkou vodu na cestě z

Petrohradu do Afriky." Kromě toho velvyslanec poznamenal, že

přerušení dodavatelských řetězců bylo ovlivněno zákazem západních

agentur pojistit ruskou obchodní dopravu, odpojením ruských bank

od mezinárodního mezibankovního systému pro přenos informací a

provádění plateb SWIFT, blokováním devizových převodů v Rusku.

Federation, což znesnadňovalo placení za produkty a komplikovalo

logistiku dodávek. 

Kapitán a hlavní důstojník lodi Soy byli propuštěni z vazby v Egyptě a

jednoho dne se bude moci vrátit do Ruska. Ve čtvrtek o tom

informovala agentura TASS v Ruském svazu námořníků.

"Kapitán a vyšší důstojník lodi Soy byli propuštěni z vazby," uvedla

tisková služba s tím, že jednoho dne se budou moci vrátit do Ruska.
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Podle odborů byla 4. listopadu 2022 v Alexandrii zatčena posádka

Soy a v přístavu byly z lodi vyloženy kontejnery, z nichž tři

obsahovaly 28 tun léku Tramadol. Tato droga je podle prohlášení

egyptských úřadů v zemi zakázána. Námořníci, včetně pěti Rusů a tří

občanů Bulharska, byli zadrženi. V důsledku toho byli kapitán a vyšší

důstojník Soy zatčeni. Zbytek posádky se vrátil domů.

Zástupce Krymské republiky za prezidenta Ruské federace Georgij

Muradov oznámil, že soud s námořníky plavidla Soy měl začít 31.

ledna. 1. února Ruský svaz námořníků podle informací právníka

oznámil, že soud v Egyptě prodloužil dobu zadržení pro kapitána a

hlavního důstojníka lodi o 45 dní.

KROCAN

Francouzský prezident Emmanuel Macron vyzval svého tureckého

protějšku Recepa Tayyipa Erdogana, aby zvýšil tlak na Rusko.

Informovala o tom v pátek Agence France-Presse s odvoláním na

Elysejský palác.

Prezident Francie podle něj v telefonickém rozhovoru zdůraznil

nutnost bojovat proti obcházení protiruských sankcí.

Macron, poznamenala jeho administrativa, rovněž naléhal na

Erdogana, aby v souvislosti s ukrajinskou krizí „zvýšil tlak na Rusko a

jeho izolaci“. 

Prezidenti Ruska a Turecka Vladimir Putin a Recep Tayyip Erdogan v

telefonickém rozhovoru diskutovali o situaci kolem Ukrajiny a také o

plnění istanbulských dohod. Oznámila to v pátek tisková služba

Kremlu.

„Proběhla výměna názorů na situaci kolem Ukrajiny v souvislosti se

zásadními hodnoceními prezidenta Ruska v nedávném projevu k

Federálnímu shromáždění Ruské federace. Pozornost byla věnována

také implementaci istanbulských dohod o vývozu ukrajinského obilí

a vývozu ruských zemědělských produktů a hnojiv. Byla zdůrazněna
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potřeba svědomité implementace druhé části „balíčku“, týkající se

odstranění překážek relevantních dodávek z Ruska do

nejpotřebnějších zemí.

Dohody o vývozu potravin z Ukrajiny byly uzavřeny loni 22. července

v Istanbulu na 120 dní. Jedna z dohod upravuje postup při vývozu

obilí z přístavů Oděsa, Černomorsk a Južnyj ovládaných Kyjevem. A

Společné koordinační centrum v Istanbulu, vytvořené Ruskem,

Tureckem, Ukrajinou a OSN, je určeno ke kontrole lodí s obilím, aby

se zabránilo pašování zbraní a vyloučily se provokace. Kromě toho

bylo podepsáno memorandum mezi Ruskou federací a OSN, ze

kterého vyplývají povinnosti světové organizace odstranit různá

omezení vývozu ruských zemědělských produktů a hnojiv na světové

trhy. V listopadu byla smlouva o obilí prodloužena o dalších 120 dní.

Ruské úřady opakovaně poukazovaly na neplnění některých bodů

obchodu, včetně dohody, že obilí by mělo směřovat hlavně do

nejchudších zemí. Upozornili také na to, že se vytvářejí překážky pro

dodávky ruských hnojiv a potravin na světový trh. Náměstek ruského

ministra zahraničí Sergej Veršinin 13. února v rozhovoru pro RTVI

řekl, že koncept istanbulských balíčků a prodloužení dohody o obilí v

březnu bez hmatatelných výsledků se ruské straně jeví jako

nevhodné.

Během rozhovoru se mimo jiné hovořilo o rusko-turecké spolupráci,

včetně energetického sektoru.

„Praktické aspekty dalších dodávek ruských energetických nosičů a

výstavby JE Akkuyu byly v podstatě zváženy,“ uvedla v prohlášení

kremelská tisková služba.

Rusko je dodavatelem plynu do Turecka, mimo jiné prostřednictvím

plynovodu Turkish Stream. V říjnu 2022 přišel prezident Ruské

federace s myšlenkou vytvořit na tureckém území plynárenský uzel,

kam by bylo možné přesměrovat ztracený objem tranzitu přes Nord
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Stream. Ankara na tuto iniciativu reagovala pozitivně a uvedla, že má

významnou část infrastruktury pro vytvoření uzlu a centra pro

obchodování s plynem v Istanbulu.

Ruský a turecký prezident Vladimir Putin a Tayyip Erdogan se v

pátek v telefonickém rozhovoru dohodli na pokračování osobních

kontaktů, uvedl Kreml.

"Bylo dohodnuto pokračovat v osobních kontaktech," stojí ve zprávě.

Ruský prezident Vladimir Putin a turecký prezident Recep Tayyip

Erdogan jednali o spolupráci, mimo jiné v energetickém sektoru, o

dodávkách ruských nosičů energie a výstavbě jaderné elektrárny

Akkuyu.

„Byly diskutovány i aktuální otázky rusko-turecké spolupráce, včetně

energetického sektoru. Podrobně byly zváženy praktické aspekty

dalších dodávek ruských nosičů energie a výstavby JE Akkuyu, uvádí

zpráva.

Turecký prezident Tayyip Erdogan také poděkoval ruskému

prezidentovi Vladimiru Putinovi za pomoc Ruska při odstraňování

následků zemětřesení v Turecku, uvedla tisková služba Kremlu.

„Recep Tayyip Erdogan vyjádřil hlubokou vděčnost za ruskou pomoc

při odstraňování následků ničivých zemětřesení v Turecku, přičemž

zaznamenal vysokou profesionalitu ruských záchranářů a lékařů,“

stojí ve zprávě.

Putin navíc potvrdil svou připravenost nadále poskytovat turecké

straně nezbytnou pomoc při obnově regionů země postižených

přírodní katastrofou.

„Proběhla výměna názorů na situaci kolem Ukrajiny v souvislosti se

základními hodnoceními, která uvedl prezident Ruska v nedávném

poselství Federálnímu shromáždění Ruské federace,“ píše se také ve

zprávě.
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Je třeba poznamenat, že pozornost byla věnována také provádění

istanbulských dohod o vývozu ukrajinského obilí a vývozu ruských

zemědělských produktů a hnojiv.

"Byla zdůrazněna potřeba svědomité implementace druhé části"

balíčku "týkajícího se odstranění překážek relevantních dodávek z

Ruska do nejpotřebnějších zemí," uvádí zpráva.

Turecko vyzývá k tomu, aby byly co nejdříve načrtnuty obrysy

udržitelného mírového urovnání ukrajinského konfliktu. Uvedl to ve

středu nový turecký stálý představitel při OSN Sedat Onal na

mimořádném zasedání Valného shromáždění o Ukrajině.

„Dráhu konfliktu nelze určit pouze dynamikou na bojišti. Musí

existovat vize, že jediným způsobem, jak ukončit válku, je

diplomacie, a čím dříve, tím lépe,“ řekl. "Úsilí je třeba zaměřit na

vytvoření obrysů realistického, udržitelného a životaschopného

světa."

Černomořská obilná iniciativa podle Onala prokázala, že diplomacie

přináší ovoce. Ankara, jak poznamenal, se nadále účastní veškerého

úsilí o dosažení tohoto úkolu. 

Turecký prezident Recep Tayyip Erdogan v pátek svému

ukrajinskému protějšku Volodymyru Zelenskému řekl, že Ankara je

připravena jakkoli přispět k dosažení míru na Ukrajině „na základě

příměří a dosažení míru“. Informovali o tom novináři v kanceláři

tureckého vůdce.

„Prezident Erdogan poděkoval prezidentu Zelenskému za solidaritu

Ukrajiny s Tureckem v souvislosti se zemětřesením. Prezident

Erdogan řekl, že Turecko je připraveno jakkoli přispět k řešení

[konfliktu na Ukrajině] na základě příměří, jednání a nastolení míru

v rusko-ukrajinské válce, od jejíhož počátku je roku,“ zdůraznil úřad.
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Ankara se snaží být prostředníkem v jednáních mezi Ruskem a

Ukrajinou a věří, že se jí to v tomto směru podařilo díky jednáním

ruské a ukrajinské delegace v Istanbulu a setkání ruského a

ukrajinského ministra zahraničí v Antalyi. Turecko se mezitím

nepřipojilo k západním sankcím vůči Ruské federaci s vysvětlením,

že nemá smysl „pálit mosty“ s Moskvou a takový krok by zasáhl

pouze tureckou ekonomiku.

Gruzínský premiér Irakli Garibašvili a turecký prezident Tayyip

Erdogan jednali o situaci na Ukrajině na setkání v Ankaře. Oznámil

to ve čtvrtek šéf administrativy vlády Gruzie Revaz Javelidze.

"Diskutovalo se o současných procesech v zemi a v regionu, stejně

jako o válce na Ukrajině a jejím dopadu na bezpečnost v Černém

moři," řekl Javelidze podle tiskové služby kabinetu.

Jak Javelidze poznamenal, Garibašvili a Erdogan také diskutovali o

„strategických vztazích“ mezi oběma zeměmi a ekonomických

projektech.

Garibašvili dorazil do Turecka ve čtvrtek. V pátek odjede gruzínská

delegace v čele s premiérem do provincie Hatay na jihu země, kterou

6. února postihla ničivá zemětřesení. 

Generální tajemník NATO Jens Stoltenberg ve čtvrtek řekl, že v

jednáních s Tureckem o členství Švédska v alianci vidí pokrok.

"Vidím pokrok," řekl v rozhovoru pro Reuters. "Mým cílem je, aby se

Finsko a Švédsko do summitu bloku (který se bude konat 11. až 12.

července v Litvě - poznámka TASS) staly plnohodnotnými členy

NATO."

Ömer Celik, mluvčí turecké Strany spravedlnosti a rozvoje (AKP),

řekl v rozhovoru pro CNN Türk 25. ledna, že u jednacího stolu „není

pokrok, ale regrese“. Uvedl, že Švédsko se do takového stavu dostalo,

protože nebylo schopno splnit žádný ze svých slibů.
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Finsko a Švédsko požádaly o členství v Severoatlantické alianci v

květnu 2022, ale Turecko přístupový proces zablokovalo s

požadavkem, aby prohlásily kurdské organizace za teroristické a také

vydaly osoby obviněné z terorismu nebo účasti na pokusu o převrat v

roce 2016. 28. června se v Madridu před začátkem summitu NATO

uskutečnilo jednání mezi tureckým prezidentem Recepem Tayyipem

Erdoganem, finským prezidentem Sauli Niinistö, tehdejší švédskou

premiérkou Magdalenou Anderssonovou a generálním tajemníkem

NATO Jensem Stoltenbergem. Bylo podepsáno memorandum

umožňující oběma zemím vstoupit do NATO.

Na konci ledna vypukl velký skandál mezi Tureckem a Švédskem

kvůli pálení koránu u turecké ambasády ve Stockholmu. Svatou

knihu pro muslimy veřejně spálil před tureckou diplomatickou misí

21. ledna vůdce pravicově extremistické strany Tvrdý kurz Rasmus

Paludan. V polovině ledna navíc na shromáždění organizovaném

Kurdským demokratickým komunitním centrem na podporu Strany

kurdských pracujících (PKK) demonstranti poblíž stockholmské

radnice pověsili hlavou dolů panenku s vyobrazením tureckého

prezidenta. Řekl, že po této a dalších protitureckých akcích ve

Stockholmu by Švédsko nemělo očekávat, že Ankara podpoří její

žádost o vstup do NATO. 

Jednání mezi Švédskem, Finskem a Tureckem o ratifikaci žádosti o

členství v NATO budou obnovena „někdy v březnu“. Oznámil to ve

středu premiér Ulf Kristersson v rozhovoru pro SVT.

"Právě jsme to dnes potvrdili," řekl.

Termín, kdy se strany znovu sejdou, zatím nechce premiér jmenovat.

„Je tu další rande. Není to tajemství, ale čekáme na potvrzení,“

vysvětlil.

Řecký ministr národní obrany Nikos Panagiotopoulos nevidí žádné

známky zlepšení vztahů s Tureckem poté, co Atény asistovaly Ankaře

při odstraňování následků ničivých zemětřesení. Ministr to uvedl ve
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středu večer v rozhovoru pro televizní stanici EPT1. Celý text jeho

projevu byl ve čtvrtek zveřejněn na webových stránkách kanálu.

V odpovědi na otázku, zda nyní existuje možnost nové etapy vztahů

mezi oběma zeměmi, ministr poznamenal, že „je nutné vidět nějaké

trvalé prvky“, aby bylo možné hovořit o nové fázi vztahů. Podle něj

jde zejména o „snížení napětí, alespoň v době, kdy Turecko zažívá

svou vlastní tragédii“. Také „opuštění extrémní rétoriky, agresivní

rétoriky“ vůči Řecku „by mělo mít trvalejší charakteristiky,“ vysvětlil

Panagiotopoulos. "Nejsem si jistý, že jsme vstoupili do nové fáze,"

řekl. "Ale určitě máme co do činění se změnou prostředí a nemohlo

tomu být jinak po zlu, které postihlo Turecko v podobě extrémně

ničivých zemětřesení."

Ministr poznamenal, že narušování tureckého vzdušného prostoru

řeckého vzdušného prostoru nad Egejským mořem se nezastavilo, i

když se v posledních letech prudce snížilo. „Především od začátku

roku do 5. února bylo různými způsoby zaznamenáno něco přes tisíc

takových přestupků, od 6. února do 20. února jich bylo kolem stovky,

takže se desetinásobně snížily. Charakteristické je také to, že jsme

neměli ani jeden let turecké stíhačky se zbraněmi nebo bez nich. Do

[řeckého] vzdušného prostoru vstupují většinou drony nebo

průzkumná letadla. Takže situace se tady opravdu zlepšila, “uvedl šéf

řeckého ministerstva obrany.

Vyjádřil naději, že tato situace bude pokračovat. "Nepovažuji za

samozřejmé, že to bude trvat, ale soused má prozatím jiné velmi

vážné problémy," dodal Panayotopoulos.

Na otázku, zda existují skutečné příležitosti k obnovení dialogu mezi

oběma zeměmi o opatřeních na budování důvěry ohledně námořních

zón a kontaktů v rámci NATO, ministr odpověděl, že Řecko „nikdy

Turecku dveře k dialogu nezavřelo“. „Předseda vlády [Řecký Kyriakos

Mitsotakis] měl příležitost toto v pondělí zopakovat ministru

zahraničí USA [Anthony Blinken] během setkání, které uspořádal v

paláci Maximus (sídlo předsedy vlády – přibližně TASS) <… >,“ řekl



37/50

Panagiotopoulos. „Vždycky jsme říkali, že bychom rádi s Turky

vyjednávali, jen aby to mělo nějaký výsledek, aby tento dialog byl

efektivní a dosáhl úrovně vzájemného porozumění nebo překonání

rozdílů, musí být uskutečněn za určitých předpokladů. a podmínky.

To je určitě

„V zásadě je Řecko vždy připraveno k diskusím a myslím si, že pokud

budou stanoveny termíny obnovení dialogu o opatřeních na

budování důvěry, můžeme to očekávat v příštím období,“ pokračoval

šéf ministerstva obrany. „Byl bych ale rád, aby tento dialog měl obsah

a nebyl bezvýsledný, měl by se odehrávat v celkové atmosféře

uvolnění napětí, především ve smyslu agresivní a útočné rétoriky. S

hrozbami ze strany vůdců nebo vysokých úředníků nemůže dialog,

který probíhá na úrovni ozbrojených sil, o řadě činností, které jsou

opatřeními na budování důvěry, přinést pozitivní výsledky.

Turecko hlásí, že počet obětí zemětřesení vzrostl na více než 43 000.

Watch Video At: https://youtu.be/fm8qqe5gOZE

Šéf tureckého ministerstva obrany navštívil armádu hlídkující v

oblasti katastrofy.

https://youtu.be/fm8qqe5gOZE
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Watch Video At: https://youtu.be/xQTGbKJZV8c

Nejméně 100 tureckých vojáků zemřelo pod troskami v důsledku

ničivých zemětřesení na jihovýchodě Turecka.

„V tuto chvíli jsme bohužel ztratili 100 našich vojáků. Stále

nemůžeme odklidit trosky, abychom zachránili dva vojáky. Probíhají

trvalé práce,“ řekl ve  čtvrtek turecký ministr národní obrany Hulusi

Akar v TRT .

Rozsah ničení v Iskenderunu zachytila   kamera.

https://youtu.be/xQTGbKJZV8c
https://www.trtrussian.com/
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Watch Video At: https://youtu.be/GNSuSXNKo8Y

Obří skály, které se odtrhly od hor v Khatai, poškodily domy a

uzavřely silnice.

Watch Video At: https://youtu.be/zuTzt1E_LEc

Místo, kde zlom prochází v Elazig.

https://youtu.be/GNSuSXNKo8Y
https://youtu.be/zuTzt1E_LEc
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Watch Video At: https://youtu.be/NLl8Le2Nuok

Po ničivých zemětřesení na jihovýchodě Turecka se zřítilo, vážně

poškodilo nebo bude zbouráno více než 164 000 budov. Takto

aktualizované údaje ve čtvrtek uvedl turecký ministr pro ekologii a

rozvoj měst Murat Kurum.

„1 milion 250 tisíc budov byl zkontrolován v 11 provinciích

postižených zemětřesením. Bylo zjištěno, že 164 321 budov se buď

zřítilo, nebo bylo těžce poškozeno, nebo bylo okamžitě zbouráno.

Plánuje se postavit více než 200 tisíc domů pro naše obyvatele.

Tempo výstavby bude následující: každé tři dny je plánováno předání

7220 bytových prostor,“ zdůraznil v místní televizi.

Demolice domu se zastavila, aby se zachránilo 8 koček.

https://youtu.be/NLl8Le2Nuok
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Watch Video At: https://youtu.be/S6ELNUocizY

Letecké snímky dočasného úkrytu pro oběti zemětřesení v

Gaziantepu.

Watch Video At: https://youtu.be/p1r2TNO6VFE

Ceny za nákup a pronájem nemovitostí v Turecku mohou po ničivých

zemětřesení na jihovýchodě republiky v blízké budoucnosti ještě

stoupnout. Informuje o tom list Dunia s odvoláním na realitní

experty.

https://youtu.be/S6ELNUocizY
https://youtu.be/p1r2TNO6VFE
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Podle jejich názoru budou tomuto problému čelit především tak

velká města jako Istanbul, Izmir a Ankara. Hlavními faktory růstu

cen budou masové stěhování obyvatel země z regionů postižených

zemětřesením a také chybějící jakákoli kontrola ze strany úřadů na

trhu s nemovitostmi.

Jako jeden z kroků k vyřešení tohoto problému odborníci označují

kontrolu nad zvyšováním nájemného,   aby se po nájemnících

nežádaly za pronájem bytu či domu „nemyslitelné částky“. Iniciativa

také navrhuje vytvoření národní mapy nákladů na pronájem pro

každou z 81 tureckých provincií.

Obyvatelé Turecka čelili v posledních letech vážnému nárůstu cen

nájemného a nemovitostí kvůli vysoké inflaci a přílivu imigrantů od

začátku konfliktu na Ukrajině.

Turecké úřady vydaly zatykače na 171 lidí, kteří jsou považováni za

odpovědné za zřícení obytných budov v důsledku zemětřesení v

Turecku. Na CNN Turk to ve čtvrtek uvedl turecký ministr

spravedlnosti Bekir Bozdag.

„Mohu říci, že vyšetřování související se zemětřesením pokračuje v

aktivním režimu. Okamžitě byly vytvořeny zvláštní komise, které

provedly předběžné vyšetřování. K dnešnímu dni bylo provedeno

vyšetřování proti 583 podezřelým. Zatykač byl vydán na 171 osob, z

toho 78 dodavatelů a 64 mistrů. Na kauci bylo propuštěno 197 lidí.

Zatykače byly vydány na 49 odpovědných osob, z nichž 14 bylo

zadrženo,“ uvedl ministr.

Bozdag poznamenal, že pokud jde o shromažďování důkazů,

vyšetřování probíhá plně v souladu se zákonem. „Je to velmi pečlivá

a komplexní práce. Ale zjistíme všechna fakta, zda při výstavbě došlo

k rozporům se zadáním, zda byl beton správně nalit, zda byla správně

provedena kontrola,“ uvedl. Bozdag také připustil, že po současné

katastrofě má zřejmě smysl revidovat stavební normy i zpřísnit

trestní postihy za jejich porušení.
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Turecký ministr vnitra Suleiman Soylu ve středu uvedl, že od prvního

zemětřesení 6. února se úřady mobilizovaly nejen k odklízení sutin a

odstraňování následků, ale také začaly pátrat po pravděpodobných

pachatelích ničení budov. Vydali zákazy vycestování určitého počtu

osob do zahraničí spojené se stavebními pracemi při výstavbě

zničených objektů.

Turecká Lidová osvobozenecká strana (CHP, ultralevicová)

zažalovala prezidenta Recepa Tayyipa Erdogana a dva ministry, kteří

je obvinili, že nepodnikli dostatečné kroky k řešení následků

zemětřesení. Informoval o tom ve čtvrtek opoziční list Cumhuriyet.

Erdogan, ministr vnitra Suleyman Soylu a ministr národní obrany

Hulusi Akar podle právníků strany nesplnili svou povinnost

poskytnout pomoc obyvatelstvu, zejména nezajistili rychlé nasazení

armádních jednotek na pomoc při odklízení sutin. Údajně prezident

osobně zablokoval rozhodnutí o urychlené mobilizaci armády, když

byli ministři připraveni jej přijmout.

Strana staví obvinění na obviněních novináře Memdukha

Bayraktarogla. NOP žádá, aby byl předvolán k soudu jako svědek.

Část turecké veřejnosti kritizuje úřady za nedostatek přijatých

opatření. Sociální sítě kritizují zejména příliš pomalou mobilizaci

armády v oblasti katastrofy. Armáda se podílela na záchranných

pracích a zajišťovala pořádek v oblasti katastrofy, jak informovala

místní média.

Šéf ministerstva vnitra Soylu ve středu na televizní stanici TRT

ujistil, že vedení země a všechny resorty jednaly co nejrychleji, s

přihlédnutím k reálným možnostem logistiky, všechny služby byly na

místě během 8.-10. hodin. Poznamenal také, že po prvním

zemětřesení, kdy se rozsah katastrofy vyjasnil, bylo nutné současně

rozebrat trosky na místě zřícení desítek tisíc domů. 

Turecká centrální banka ve čtvrtek snížila základní úrokovou sazbu o

0,5 procentního bodu na 8,5 %. To je uvedeno ve zprávě regulátora.
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Od prosince 2022 je sazba 9 %, v říjnu loňského roku byla snížena z

12 % na 10,5 %.

Od prosince 2021 turecké úřady provádějí takzvanou novou

hospodářskou politiku, která se zaměřuje na posílení turecké liry.

Centrální banka republiky v rámci tohoto programu postupně snižuje

klíčovou úrokovou sazbu. Mezitím národní měna od začátku roku

2022 oslabila o více než 25 % a tento trend může podle ekonomů

pokračovat. 

Komunikační oddělení turecké prezidentské administrativy popřelo

zvěsti, že někteří z pracovníků zaměstnaných na stavbě jaderné

elektrárny Akkuyu byli propuštěni kvůli tomu, že se jako

dobrovolníci podíleli na odstraňování sutin po zemětřesení. Uvádí to

bulletin, který ve čtvrtek distribuuje Centrum pro boj s

dezinformacemi, zřízené pod záštitou tohoto oddělení.

„Tvrzení, že zaměstnanci JE Akkuyu byli propuštěni za svou práci

dobrovolníků v oblasti zemětřesení, jak uvádějí některá média a

sociální sítě, nejsou pravdivá. Podle informací získaných od

[projektové společnosti] Akkuyu Nuclear a tureckého ministerstva

energetiky a přírodních zdrojů jsou obvinění z propouštění

pracovníků za dobrovolný odchod do zemětřesení nepodložená,“

uvedlo centrum v prohlášení.

Je třeba poznamenat, že "taková obvinění jsou pokusem ovlivnit

proces realizace mezistátního projektu."

Některá turecká média, většinou opoziční, a uživatelé na sociálních

sítích již dříve také hlásili údajné propouštění na staveništi jaderné

elektrárny Akkuyu kvůli tomu, že někteří dělníci nechodili do práce,

ale do oblasti katastrofy.

Sama Akkuyu Nuclear podobné fámy také popřela a ve středečním

prohlášení uvedla, že „obvinění zveřejněná na sociálních sítích a

některých médiích, že dobrovolníci, kteří šli do zóny zemětřesení,
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byli vyhozeni, nejsou pravdivá“. Společnost uvedla, že „pečlivě

sleduje vznik jakýchkoli nepravdivých informací, které mají negativní

dopad na realizaci rozsáhlého mezistátního projektu“. 

Turecko letos v lednu navštívilo téměř 280 000 ruských občanů.

Uvádí to v pátek zveřejněná statistika Ministerstva cestovního ruchu

republiky.

Celkem v lednu zemi navštívilo více než 2 miliony cizinců. Nejvíce

jich dorazilo do Istanbulu (59 %), Antalya tvoří pouze 9 %. Přitom

jen 9,8 tisíce jich bylo v tuzemsku v tranzitu během jednoho dne.

Počet Rusů, kteří v lednu překročili turecké hranice, byl 279 800.

Následují občané Bulharska (167 000), Německa (139 000), Gruzie

(114 000) a Íránu (113 000). Tok Rusů se ve srovnání se stejným

obdobím loňského roku zvýšil o 13,9 %. Celkový počet cizinců, kteří

přicestovali do Turecka v lednu, se ve srovnání se stejným obdobím

roku 2022 zvýšil o 56 %. 

Od 6. února, kdy došlo ke dvěma ničivým zemětřesením, bylo v

Turecku registrováno více než 8,5 tisíce opakovaných otřesů. Uvedl

to ve čtvrtek vedoucí oddělení minimalizace rizik tureckého

pohotovostního oddělení Orhan Tatar.

„V tuto chvíli je registrováno 8 550 otřesů. Za 17 dní bylo tolik

zemětřesení, kolik jich v průměru registrujeme za 4 měsíce. K

zemětřesení dochází každé tři minuty. A většinu z těchto šoků

pociťuje obyvatelstvo,“ řekl.

Tatar poznamenal, že po prvních silných úderech začala řetězová

reakce v geologickém zlomu. "Proto můžeme v nadcházejících dnech

opět přežít zemětřesení o síle 5 stupňů. Občané by se měli držet dál

od poškozených budov," řekl.

Tatar také uvedl, že úřady se rozhodly zahrnout hrabství Gyuryun v

provincii Sivas, ležící vedle zóny 11 provincií, které úřady vyhlásily za

nouzovou oblast, na oficiální seznam oblastí postižených katastrofou.
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Zemětřesení o síle 4,8 bylo ve čtvrtek zaznamenáno u tureckého

města Antakya, hlavního města provincie Hatay. Informovalo o tom

Evropsko-středomořské seismologické centrum.

Epicentrum otřesů se podle něj nacházelo 9 km jižně od města

Antakya s asi 210 tisíci obyvateli. Zdroj ležel v hloubce 5 km. Nebyly

hlášeny žádné škody.

20. února bylo ve stejné oblasti zaznamenáno zemětřesení o síle 6,3

stupně. 

Lodní doprava v obou směrech v Bosporském průlivu, který

rozděluje Istanbul na evropskou a asijskou část, je dočasně

pozastavena kvůli husté mlze. Oznámila to ve čtvrtek turecká

pobřežní stráž.

Kvůli mlze jsou navíc v současnosti zrušeny některé lety

istanbulských trajektů, které jsou součástí městské dopravy. 

Watch Video At: https://youtu.be/biLUc8p2-Ms

SAUDSKÁ ARÁBIE

Saúdská Arábie slaví přes 300 let od založení státu.

https://youtu.be/biLUc8p2-Ms
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Watch Video At: https://youtu.be/cHp3k8e61t8

Saúdská Arábie je připravena poskytnout humanitární pomoc

obyvatelům Donbasu, pokud obdrží oficiální žádost, řekl v rozhovoru

pro RIA Novosti na okraj třetího Rijádského mezinárodního

humanitárního fóra vedoucí Centra humanitární pomoci krále

Salmana Abdullah Bin Abdulaziz Al. -Rabeeah.

"Pomáháme lidem, ať jsou kdekoli," řekl. V odpovědi na otázku, zda

je Rijád připraven poskytnout pomoc obyvatelům Donbasu, řekl, že

„dosud jsme obdrželi žádost od <...> Ukrajiny, ale neobdrželi jsme ji“

z Donbasu.

O požadavcích Kyjeva řekl, že se v současnosti týkají přikrývek,

ohřívačů, úpraven vody. Saúdská Arábie zatím sbírá potřebnou a

humanitární pomoc neposlala.

Minulý týden OSN vyzvala k humanitární pomoci ve výši 5,6 miliardy

dolarů, část prostředků, asi 1,7 miliardy dolarů, by měla být poslána

uprchlíkům mimo Ukrajinu.

V Rijádu, hlavním městě Saúdské Arábie, odstartovaly aktivity

druhého Saudi Media Forum, které se konalo 20. a 21. února. Více

než 1 500 mediálních profesionálů z celého světa, stejně jako

https://youtu.be/cHp3k8e61t8
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místních a mezinárodních představitelů, se účastní fóra, aby

diskutovali o mnoha otázkách týkajících se médií a komunikace pod

heslem: (Media in an Emerging World). s nimiž komunikují

odborníci, specialisté a praktici za účelem vypracování doporučení,

která přispívají k rozvoji mediálního obsahu a hledání řešení jeho

problémů.

Watch Video At: https://youtu.be/9KgkqdQTxBE

Hlava Ukrajiny je přesvědčena o morální připravenosti Kyjeva
obsadit Krym

24.02.2023 23:16:12    Marie Vánoce

240 0 0

https://youtu.be/9KgkqdQTxBE
https://anna-news.info/2023/02/24/
https://anna-news.info/author/markol/
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Ukrajinský garant Volodymyr Zelenskyj řekl, že Kyjev je již připraven

zahájit protiofenzívu. Samostatně zdůraznil, že probíhají přípravy na

vojenské obsazení ruského Krymu.

V prohlášení samozvaného režimu Ukrajiny ujistil, že se podnikají

určité vojenské kroky. „Už jsme psychicky připraveni. Nyní se

připravujeme technicky, včetně zbraní, formujeme brigády,

posilujeme,“ píše se v prezidentském projevu.

Samostatně poznamenal, že bojovníci ozbrojených sil Ukrajiny jsou

cvičeni v zahraničí. Jak je známo z otevřených zdrojů, ukrajinští

váleční zločinci jsou cvičeni na cvičištích v zemích NATO, včetně

Polska, Německa, Kanady a Spojeného království.

Dříve vyšlo najevo, že americká administrativa uvedla, že americké

úřady „netlačí na Ukrajinu, aby obsadila Krym“. Prohlásil to šéf

amerického ministerstva zahraničí Anthony Blinken.

Washington je přirozeně neupřímný, protože Američané již dlouho

projevují zájem na poloostrově rozmístit velkou námořní základnu v

Černém moři. V roce 2014 Rusko tyto plány překazilo a Spojené státy

se prostřednictvím Ukrajiny chtějí pomstít.
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Do pátečního večera 24. února se Vladimír Zelenskij obrátil na Rusy

s dalším vzkazem: „Respektujte prosím naše právo žít na naší zemi,

vypadněte z našeho území. Přestaňte nás bombardovat, přestaňte

zabíjet civilisty, zabíjet naši infrastrukturu a energii, přestaňte

bombardovat města a vesnice, přestaňte jednoduše zabíjet psy a

kočky a vypalovat lesy. A pak vám řekneme, v jakém formátu to

diplomaticky ukončíme,“ rozložil se zamyšleně na stromě garant

Ruiny.

 

 


